
Winters
creëert en koestert waardevolle plekken



VOORWOORD

Het mooiste compliment van dit jaar

Bij Winters creëren en koesteren we waardevolle plekken én bouwen we aan onszelf.  
Al jarenlang investeren we actief in ons gedachtengoed. Wie zijn we, waarom doen we  
wat we doen en hoe doen we dat dan? Onze medewerkers denken hier actief in mee.  
Dat resulteerde eerder in de woorden uit ons hart en een droomambitie die we nastreven:

‘Samen bouwen aan een kerngezonde bouwonderneming  
die je uitdaagt om met plezier unieke en duurzame projecten 
te maken waar we trots op zijn.’

Wat ons bij het lezen van de verhalen in dit magazine blij en trots maakt, is om die woorden 
en ambitie terug te vinden in de ervaringen van onze opdrachtgevers. Zij benoemen onze 
betrokkenheid, hoe we meedenken en de uitdaging aangaan. Ze zien dat onze medewerkers 
plezier hebben in hun werk en trots zijn op wat ze realiseren. En dit alles in unieke projecten 
waarin kwaliteit en duurzaamheid een grote rol spelen. 

De uitdaging aangaan om unieke projecten te maken, geen dertien in een dozijn, betekent wel 
dat we van de standaard afstappen. Tegelijkertijd zorgt standaardisering voor efficiëntie, ook  
een belangrijke factor voor klantwaarde. De kunst is om hier toch optimalisatie in te bereiken. 
Dat lukt mede dankzij de ambitie van onze medewerkers om iets moois te maken en dankzij ons 
LEAN proces. Ook dat weerklinkt tot ons genoegen in de verhalen van onze opdrachtgevers.

In die verhalen spelen ook de uitzonderlijke omstandigheden van het afgelopen jaar een  
grote rol: de crisis met oplopende energie- en bouwprijzen en de gestegen hypotheekrente. 
Dergelijke ontwikkelingen dwingen ons tot creatieve oplossingen en die vinden we, zoals we  
dat ook in alle voorgaande crises deden, zo bewijst het vervolgverhaal over onze historie. 

Het mooie is dat opdrachtgevers die oplossingsgerichte houding ook meer en meer in ons zien 
en waarderen. Steeds vaker worden we in het voorstadium van projecten gevraagd om mee te 
denken. En dat past perfect bij onze wens om integraal projectmanagement te leveren. 

Dit alles resulteert in een kerngezonde bouwonderneming met een groeiend aantal projecten. 
De grootste uitdaging wordt om hier in mee te groeien, om extra mensen aan ons te verbinden. 
Daarin lag misschien nog wel het mooiste compliment van dit jaar, gegeven door een nieuwe 
medewerker: ‘Ik kies voor Winters omdat jullie in vergelijking met anderen een glasheldere visie 
hebben op jullie verleden, het heden en de toekomst en omdat jullie waarde hechten aan de 
persoonlijke ontwikkeling van medewerkers.’ 

Zo merken we dus dat steeds meer opdrachtgevers en medewerkers voor ons kiezen om wie  
we zijn, wat we doen en hoe we dat doen. Dat is iets om trots op te zijn en te koesteren.

Arend de Boer, Ton van der List en Michiel Stevens
Directie Winters bouw & ontwikkeling

Winters is door Effectory uitgeroepen tot:

2023-2024
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‘Het is gewoon echt het mooiste pand van de 
Wilhelminastraat’, zegt Willem overtuigd en wellicht 
enigszins bevooroordeeld. Maar je kunt het moeilijk met 
hem oneens zijn. De gevel straalt grandeur uit en eist 
de aandacht op. ‘Dit is zoals het pand ooit bedoeld is’, 
zegt Willem onverminderd enthousiast.

DE KEYZER ZEKERHEID
Willems vader en oom hebben nummer 29 en 31 ooit 
samengevoegd en van hieruit jarenlang De Keyzer 
Zekerheid gerund. In 1999 is het familiebedrijf verhuisd 
en vanaf dat moment heeft kledingwinkel Riverwoods 
hier gezeten. ‘Toen zij aangaven naar een kleinere 
locatie te gaan verhuizen, besloten we de panden weer 
te splitsen en afzonderlijk van elkaar te renoveren. Ik 
nummer 29, oom Arie nummer 31. We namen een 

zelfs die is volledig gerenoveerd. Het dak en de goten 
zijn vernieuwd, alles is geïsoleerd, achterin is er een 
aanbouw geplaatst, er zijn balkons gemaakt en nieuwe 
kozijnen geplaatst. Op de begane grond is er een 
nieuwe winkelruimte gecreëerd en boven zijn er twee 
appartementen gerealiseerd.’

VERRASSINGEN
Bij een klus als deze, in een historisch pand als dit, kom 
je tijdens een verbouwing natuurlijk altijd verrassingen 
tegen. Willem: ‘Er bleek, ondanks de asbestsanering 
vooraf, nog wat asbest te zitten en in de achtertuin 
vonden we een oude olietank. Winters ging heel prak-
tisch om met deze verrassingen. Hop, bedrijf inschakelen 
voor de asbestsanering, olietank eruit, planning wat 
opschuiven en proberen weer in te halen, simpel. Maar 
simpel is het natuurlijk niet. Ze deden dat echt heel knap.’

PRACHTTEAM
Boeiende verrassingen waren er ook. Zo kwamen er een 
weggewerkte diensttrap en deuren tevoorschijn uit de 
muren. En ook glas in lood in een plafond. ‘Daar moet 
je als timmerman flexibel mee om kunnen gaan en dat 
konden ze. Sterker nog, je kon zien dat ze het superleuk 

onafhankelijk projectleider in de arm om dit proces te 
begeleiden en gingen afzonderlijk van elkaar op zoek 
naar een aannemer.’ 

(TE) UITDAGEND
Willem contacteerde twee aannemers. ‘De ene vond het 
te uitdagend, vooral vanwege de beperkte bereikbaar-
heid. Het is een drukke winkelstraat en er moesten veel 
materialen in en uit. De straat zou ook afgezet moeten 
worden voor een grote kraan en daar moet je veel voor 
regelen. De andere aannemer die ik vroeg, was Winters. 
Ik ken Michiel Stevens goed en hij zag het direct zitten.’

COMPLEET GESTRIPT
Willem vertelt wat er allemaal gedaan is. ‘Alles is com-
pleet gestript, alleen de buitengevel is blijven staan en 

‘Het is ook hun pand, zo voelt het’

De Wilhelminastraat, de P.C. Hooftstraat van Breda, met prachtige historische 
panden en luxe winkels. Als je er één pand moest aanwijzen als datgene met 
de meeste charme, zou dat zomaar eens het pand van Willem de Keijzer 
kunnen zijn. Helemaal nu, na de verbouwing.

vonden. Winters had echt een prachtteam samengesteld 
van enthousiaste collega’s die met trots en liefde aan dit 
project werkten. Ze hadden er zichtbaar plezier in.’

LEUK CONTACT
Dat gold ook voor Willem zelf. ‘Ik ging regelmatig kijken 
en volgde het hele proces. De sloop was een flinke 
klus, maar de opbouw ging sneller dan ik dacht. Dat 
kwam ook doordat Winters het logistiek zo goed gere-
geld had. Het contact met de jongens op de bouw was 
goed en leuk. Dat vonden ook winkeliers en omwo-
nenden. Vanaf dag 1 had Winters contact gelegd met 
iedereen die ook maar enigszins overlast kon ervaren. 
Die overlast beperkten ze tot een minimum en als er 
toch eens wat was, losten ze dat professioneel op.  
Ik heb geen enkele wanklank van de buren gehoord.’

KENNIS, ERVARING, VERTROUWEN
Na de oplevering waren er nog een paar kleine 
na brandertjes. ‘Maar dan bel je en komen ze direct. 
Je merkt dat ze het goed willen doen. Het is ook hun 
pand, zo voelt het. Ze verbouwen het alsof ze het voor 
zichzelf doen. En dat doen ze met kennis, ervaring en 
vertrouwen. Ik kijk er met veel plezier op terug.’

Interview met eigenaar Willem de Keijzer

 
‘Winters had echt een prachtteam 
samengesteld, ze hadden
er zichtbaar plezier in.’

Ontwerp renovatie BB architecten
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Daan begon tien jaar geleden met wat vrienden met 
freerunnen. ‘Die sport was nog zo klein dat je nergens 
lessen kon volgen. We leerden het vooral onszelf aan en 
hielden onze progressie de eerste jaren bij via YouTube-
filmpjes. Later gingen we ook evenementen organiseren.’ 

Begin 2018 leidde dit alles tot de eerste lessen aan 
andere jongeren. ‘Die gaf ik in gymzaaltjes in Baarle-
Nassau en Tilburg. Prima geschikt om basistechnieken 
te oefenen, maar voor freerunnen op hoger niveau heb 
je meer nodig. De wens voor een eigen freerunhal was 
er dus al vrij vlug. Ongeveer drie en half jaar geleden 
is Aquila Freerun dusdanig gaan groeien dat het ook 
realistisch werd.’

ZOEKTOCHT
Daan ging allereerst op zoek naar een bestaand pand. 
‘Ik had veel oppervlak en hoogte nodig en dan vind je 
eigenlijk alleen panden op industrieterreinen. Maar in 

zo’n omgeving krijg je geen vergunning om lessen aan 
kinderen te geven. Uiteindelijk ben ik op een nieuw-
bouwkavel van de gemeente Tilburg uitgekomen.’

ZO GEPIEPT
Even een hal bouwen, wat tweedehands gymzaalspul-
len opkopen en een half jaar later kon Daan starten. 
Althans, dat dacht hij. ‘Het liep iets anders. Ik klopte aan 
bij banken, maar die wilden eerst bouwplannen zien. De 
aannemers wilden juist eerst geld zien voordat ze zouden 
tekenen en rekenen. Mensen zeiden letterlijk “je bent te 
jong, ga eerst maar wat ervaring opdoen”. Maar hoe kun 
je ervaring opbouwen als je geen eerste kans krijgt?’

PAPA WINTERS
De moeder van Daans toenmalige vriendin bood uit-
komst. ‘Zij kende Michiel Stevens van Winters bouw 
& ontwikkeling en belde hem op met de vraag of ik bij 
hen wellicht terechtkon. Dat kon. Bij Winters werd ik 

 
‘Winters dacht heel goed mee in 
oplossingen om het toch mogelijk te 
maken.’

NIEUWBOUW FREERUNHAL IN T ILBURG

open ontvangen en wél serieus genomen, ook zonder 
bewijs van financiering. Voor mij was het heel fijn dat ze 
vertrouwen in mij hadden én dat ik op “papa Winters” 
kon vertrouwen. Zo voelde het wel een beetje.’

MEEDENKEN IN OPLOSSINGEN
Samen met planontwikkelaar Arian van Loon en archi-
tect Bart Machielsen werden Daans wensen doorge-
sproken. ‘Ze waren heel geïnteresseerd in mijn kennis 
over freerunnen en waar ze rekening mee moesten 
houden. Uiteindelijk rolde er een mooie tekening uit en 
een offerte. Die was boven mijn budget, maar Winters 
dacht heel goed mee in oplossingen om het toch 
mogelijk te maken. Andere materialen bijvoorbeeld, 
een daklicht weglaten en een handmatige garagedeur 
kiezen in plaats van een elektrische. Ik wilde daarnaast 
kosten besparen door zelf de E- en W-installateur in te 
schakelen. Ook dat was mogelijk.’

LANG VOORTRAJECT
Er volgden een definitieve en haalbare tekening en 
offerte. ‘Vanaf dat moment ging alles vrij soepel. Ik kon 
een lening krijgen bij de bank en kreeg een vergunning 

van de gemeente. Ik moest echter eerst nog wel aan 
allerlei voorwaarden voldoen, zoals een groenplan, 
minimaal aantal parkeerplaatsen, dat soort zaken. Het 
hele voortraject duurde uiteindelijk verschrikkelijk lang, 
wel twee jaar.’

NIEUWE GENERATIE
In februari 2023 was het dan eindelijk zover. ‘De bouw 
met Winters verliep heel voorspoedig. Het leuke was 
dat Jorn Brocks, een uitvoerder in opleiding, net zo jong 
als ik, op de bouw gezet was. Voor hem was dit de 
eindopdracht van zijn studie. Op de achtergrond stond 
Martijn Timmermans, een ervaren projectleider, hem bij. 
Bij de oplevering droegen ze het stokje over aan ons,  
de nieuwe generatie. Jorn als nieuwe uitvoerder van zijn 
eerste eigen project, ik als ondernemer met een eerste 
eigen pand. Dat was wel heel leuk.’

HET BEGIN
Volgens planning kon Daan in augustus de eerste lessen 
in zijn eigen hal geven. ‘Veel ouders wisten niet wat ze 
konden verwachten, maar in deze hal is veel meer te 
doen, veel meer uitdaging. Er komen nu ook meer kin-
deren van buitenaf. En het mooie is, hier kunnen we ook 
in de avonden en weekenden open en ik kan vaker eve-
nementen en masterclasses geven. Ik ben dus superblij 
met deze locatie en zie het als het begin van nog verdere 
groei. Dit is zeker niet het eindstation!’

‘Bij Winters werd ik open ontvangen 
en wél serieus genomen’

Van het kastje naar de muur. Zo begonnen drie jaar geleden de nieuwbouw
plannen van de jonge ondernemer Daan Seegers. ‘Tot ik bij Winters kwam.’

Interview met Daan Seegers, eigenaar Aquila Freerun

Ontwerp Architect Bart Machielsen
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ONTWIKKELING EN REALISATIE KANTOORPAND MOORE DRV IN TERNEUZEN

Moore DRV zit nu ook in Terneuzen, zij het in een 
gedateerd pand. ‘Het is niet meer van deze tijd’, 
bevestigt partner en bestuurslid Jan Gijsel. ‘Met een 
nieuw, meer transparant en modern kantoor willen 
we ons nog aantrekkelijker maken voor nieuwe mede-
werkers. Bovendien biedt het ruimte voor groei en 
geven we er een duidelijk statement mee af naar onze 
cliënten en medewerkers: wij blijven investeren in 
Zeeuws-Vlaanderen.’

ZICHTBAAR
Dat laatste was ook voor Rijkse Accountants & 
Adviseurs belangrijk. ‘Per 1 januari 2024 sluiten zij 
zich bij ons aan en lokale aanwezigheid speelde zeker 
mee in hun overwegingen. Die aanwezigheid is straks 

overduidelijk. Het kantoor komt op een goede zichtloca-
tie bij de entree van Terneuzen.’

DAT WERD WINTERS
Op dus naar een partij die Moore DRV hierin kon bege-
leiden. ‘Dat werd Winters. Met hen hadden we inmid-
dels goede ervaringen opgedaan in Breda. Vooral het 
feit dat ze actief en oplossingsgericht meedachten, was 
ons opgevallen. Het is ook een mooi pand geworden. 
Ik kom er regelmatig en nodig er met plezier klanten uit. 
Het pand bewijst tot slot ook dat het groei bevordert.’ 

DE BRUG
Stap 1 was het doorspreken van de wensen. ‘Die 
gesprekken deed ik samen met mijn collega’s Marc 

Heijens en Theo Boerjan. Met meerdere visies kom je 
immers tot iets moois. We hadden goed in beeld wat 
we belangrijk vonden, zoals het aantal bouwlagen, 
werkplekken en parkeerplaatsen, het betrekken van 
lokale bedrijven en de duurzaamheid van het pand. 
Michiel Stevens en Thomas Loof hebben ons in het 
verdere ontwerp begeleid. Michiel was heel betrokken, 
alsof hij voor zichzelf ging bouwen en had een heldere 
visie op het ontwerp. Thomas was de brug tussen ons 
en de architect. Winters adviseerde ons goed, ook over 
zaken als energiebesparing. Al met al kreeg ik eigenlijk 
wel energie van dit traject en inmiddels ligt er een  
ontwerp waar we heel blij mee zijn.’

GEEN EURO’S IN STENEN
Voordat de plannen realiteit konden worden, moest er 
eerst een investeerder gevonden worden. ‘Bij Moore 
DRV hebben we het beleid dat we niet in eigen vast-
goed investeren’, legt Jan uit. ‘De euro’s die in stenen 
zitten, kun je immers niet voor je business gebruiken, 
zoals in de ontwikkeling van je medewerkers en in  
technologie. Door een belegger voor ons kantoorpand 
te zoeken, zorgen we dat we zelf flexibel blijven.’

OP ZOEK
Winters hielp bij de zoektocht. ‘In het ontwerp hielden 
ze rekening met flexibiliteit voor de toekomst, met en 
zonder Moore DRV. Het pand is dus zo opgebouwd dat 
het ook eenvoudig op te splitsen en uit te breiden is.  
Ze stelden daarnaast een professionele propositie op  
en voerden gesprekken met potentiële beleggers.  
Dat ging op een heel prettige wijze. Uiteindelijk hebben 
we zo de juiste belegger gevonden. Net als wij ziet 
deze belegger de kansen van een goed bereikbaar 
kantoor in een omgeving die volop in ontwikkeling is.’

START
Met een goedgekeurde bestemmingsplanwijziging en 
een vergunning voor de bouw ligt straks de weg open 
voor de realisatie. ‘We hebben begin 2023 Winters  
benaderd en in december lagen al de benodigde  
stukken bij de gemeente. Nu verwachten we medio 
2024 met de bouw te kunnen starten, zodat we begin 
2025 in ons nieuwe kantoor kunnen.’

BLIND VAREN
Met de bouw zelf zal Jan zich niet veel bemoeien. 
‘Natuurlijk ben ik wel betrokken. Ik vind het leuk om 
het kantoor straks te zien groeien. Maar wij zijn geen 
techneuten. We varen wat dat betreft blind op Winters, 
met alle vertrouwen. In de tussentijd gaan wij met onze 
interieurarchitect aan de slag en kijken we al uit naar 
het moment van de opening; het moment waarop we 
met z’n allen dat mooie, moderne en duurzame gebouw 
in kunnen.’

Accountants en adviesorganisatie Moore DRV telt 14 vestigingen, 
1.000 medewerkers en groeit nog steeds. Nog niet zo lang geleden 
ontwikkelde en bouwde Winters hun prachtige kantoor in Breda. Dat beviel. 
Dus toen er bij Moore DRV plannen waren voor nieuwbouw in Terneuzen, 
ging bij Winters de telefoon.

Interview met Jan Gijsel, partner en bestuurslid bij Moore DRV

Ontwerp Grosfeld Bekkers van der Velde Architecten

 
‘Vooral het feit dat ze actief en 
oplossingsgericht meedachten, was ons 
opgevallen.’

‘We varen blind op Winters,  
met alle vertrouwen’
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‘Een locatie zoeken en aankopen. Een programma van 
eisen opstellen en een architect selecteren. Een plan 
uitwerken en indienen bij de gemeente. Prijzen opvra-
gen bij aannemers en installateurs en daar het beste 
voorstel uit selecteren’, somt Arjan Bol op. ‘En dan 
moet de bouw nog beginnen. Ik ontzorg ondernemers 
in het volledige traject, van idee tot inrichting en van 
technische en financiële tot juridische zaken.’

15 JAAR BOLWERK
Dat doet Arjan al 15 jaar als projectontwikkelaar en vast-
goedadviseur met BOLWERK. ‘En ook daarvoor was ik 
al in deze branche actief. In groot Breda ken ik dan ook 
bijna iedereen bij de gemeente, aannemers en instal-
lateurs. Daardoor weet ik de juiste partijen te vinden en 
kan ik snel schakelen. Een paar jaar geleden deed ik 
dat ook met Winters bouw & ontwikkeling, toen ik voor 
Nobotel, een aanbieder op het gebied van zakelijke 
mobiele telefonie, op zoek was naar een partij die hun 
project kon realiseren.’

Interview met Arjan Bol, eigenaar van BOLWERK

‘Ze zitten heel open en 
transparant in de wedstrijd’
Als ondernemer met een succesvol bedrijf heb je je handen vol aan de 
dagelijkse gang van zaken. De beslommeringen van de zoektocht naar 
en de realisatie van een nieuw pand kun je er eigenlijk niet bij hebben. 
Maar je hebt dat nieuwe pand wel nodig. Wat dan? Dan kun je een 
onafhankelijke directievoerder inschakelen, iemand als Arjan Bol van 
BOLWERK. Dat is ook wat Nobotel en Zemic Europe deden. 

Ontwerp Oomen Architecten

Ontwerp Mies Architectuur

VALSE START NOBOTEL
Arjan deed een uitvraag bij meerdere aannemers. 
‘Winters kwam als meest economische uit de bus. 
Daarnaast wist ik uit ervaring dat ze kwaliteit leveren. 
Zodra we de vergunning binnen hadden, kon Winters 
met de bouw beginnen. De bouwplaats was al door ze 
ingericht toen ineens de oorlog in Oekraïne uitbrak.’

PRIJZEN SCHOTEN OMHOOG
Als gevolg van de oorlog schoten de staalprijzen 
omhoog. ‘Enkele dagen voor het aanbrengen van de 
boorpalen gaf de staalleverancier de opdracht terug. 
Hij kon het staal niet leveren. Inmiddels gingen ook 
de energieprijzen en andere materiaalprijzen omhoog. 
Het project was in een paar maanden tijd exceptioneel 
duurder geworden. In eerste instantie besloot de 
opdrachtgever om even af te wachten wat de markt zou 
doen, maar het bleef voortkabbelen. Toen is besloten 
om een heel nieuw plan te maken.’

PARELTJE
De manier waarop Winters met deze wending omging, 
werd door Arjan erg gewaardeerd. ‘Ze zijn in bouw-
teamverband gaan meedenken in materiaalkeuze en 
engineering en maakten tussentijds steeds nieuwe cal-
culaties om te kijken of we de goede kant op gingen. 
Onlangs hebben we zo opnieuw een prijsovereenstem-
ming bereikt, nu voor een heel nieuw plan. Een mooier 
plan ook, als je het mij vraagt. Echt een pareltje.’

BOUWTEAM ZEMIC
In de tussentijd startte Arjan in opdracht van het bedrijf 

Zemic Europe, producent van rekstroken voor de 
ontwikkeling van krachtsensoren, een ander nieuw-
bouwproject op, niet ver van dat van Nobotel. ‘De 
locaties liggen op zo’n 300 meter van elkaar op het 
bedrijventerrein Rithmeesterpark in Breda. In de tijd dat 
we het project voor Zemic opstartten, zat de bouw-
wereld behoorlijk op slot. Aan mij de taak om het project 
toch vlot te trekken. Een bouwteam leek me daarvoor 
het meest geschikt. Om mogelijk synergievoordeel te 
behalen, vroeg ik dezelfde partijen als die van Nobotel.’

SYNERGIEVOORDEEL
Het synergievoordeel kan hem in inkoop-, uitvoerings- 
en regiekosten zitten. ‘De manier waarop Winters hierin 
meewerkt, is top. Ze zitten heel open en transparant in 
de wedstrijd. Daarnaast bevestigen ze het voordeel van 
werken in bouwteamverband. Ze denken mee in het 
ontwerpproces en laten zien welke keuzes de meeste 
impact op de prijs hebben. Je merkt daarbij dat ze 
liefde voor architectuur hebben en hun voorstellen met 
respect voor het ontwerp doen.’

SAMEN SUCCESVOL
Bij beide projecten start de bouw op zeer korte termijn. 
‘Dankzij de uitgebreide engineeringsessies en de LEAN 
planningsessies, verwacht ik een soepel bouwproces. 
Winters begrijpt: “if you want to go fast, first go slow”. 
Ze hebben alles goed voorbereid, maar tegelijkertijd 
staan ze ook open voor feedback. Ze respecteren 
mijn rol als procescoördinator en pakken opmerkingen 
steeds snel en goed op. Dat maakt dat je samen een 
succesvol project kunt realiseren.’
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Interview met Robert Koppes,  
directeur van ingenieursbureau Koppes Bouwkunde

‘Ze wilden oprecht voor een 
veilige werkomgeving zorgen’ 

Iedereen kent Geldmaat. Je komt de gele automaten door het hele land tegen 
in gevels van (winkel)panden. Maar sinds kort bestaan er ook 
Geldmaatwinkels, beveiligde binnenruimtes waar je geld kunt pinnen en 
storten. Winters was de bouwkundig aannemer bij de realisatie van zo’n 
Geldmaatwinkel.

De opdracht kwam van Robert Koppes van Koppes 
Bouwkunde: ‘We werken als projectbureau voor Reset 
National, de main contractor van Geldmaat. We helpen 
onder meer bij het vernieuwen van geldautomaatruim-
ten en het realiseren van Geldmaatwinkels.’

AANNEMERSSELECTIE
Voor de realisatie werkt Robert samen met acht aan-
nemers door heel Nederland. ‘Die zijn onder meer 
geselecteerd op basis van hun ervaring met banken. 
Bij ieder project kies ik steeds de twee aannemers die 
het dichtst in de buurt van de projectlocatie zitten. Het 
voordeel is dat aannemers bekend zijn met de regio, 
contacten hebben met lokale onderaannemers en 
minder reis- en verblijfskosten in rekening brengen.’

GOEDE AANLEIDING
Voor de Geldmaatwinkel in Dordrecht benaderde Robert 
ook Winters bouw & ontwikkeling. ‘Voor mij was dit nog 
een onbekende partij. Tijdens de gesprekken werd ik 
verrast door hun enorme ervaring met Rabobanken en 
het feit dat ze voor Reset National ook als piketaannemer 
werken. Ze waren dus goed bekend met kantooromge-
vingen, kluisruimtes en geldautomaten. Dat was voor mij 
een goede aanleiding om met ze aan de slag te gaan.’

KIJKJE IN DE KEUKEN
Voorafgaand aan de werkzaamheden nodigde Robert 
Winters uit voor een kijkje in de keuken bij een andere 
Geldmaatwinkel in aanbouw. ‘Geldmaatwinkel is een 
nieuw concept, ook voor Winters, dus op deze manier 
konden ze al eens rondkijken en kon ik uitleg geven 
over de bijzonderheden. Bijvoorbeeld hoe de sparingen 
voor de geldautomaten en de wandopbouw en  
-afwerking eruit moeten zien.’

BULK AAN ERVARING
Met die kennis op zak startte Winters de voorberei-
ding. ‘Winters organiseerde een bouwvergadering en 
gaf daarin aan ook een LEAN planningssessie met 
onderaannemers te gaan beleggen. Ik ben daar niet bij 
geweest, maar merkte tijdens het project wel dat de 
planning goed opgezet was. Wat ik ook merkte was dat 
werkvoorbereider Sjef Graafmans een bulk aan erva-
ring heeft. Hij is bovendien een heel fijn persoon om 
mee samen te werken, iemand die begrijpt dat alles om 
communicatie draait. Dat komt het werk ten goede.’

OPRECHT
Tijdens de voorbereiding viel Robert nog iets op. 
‘Winters was vlot met de aanlevering van een bouwvei-
ligheidsplan. Bij veel anderen wil dit nog wel eens op 
het laatste moment komen, als iets dat vanwege regel-
geving nog even afgetikt moet worden. Maar Winters 
besteedde er zorg aan en zag het niet als noodzakelijk 
kwaad. Ze wilden oprecht voor een veilige werkomge-
ving voor hun personeel en onderaannemers zorgen.’

STRAKKE PLANNING 
Winters kreeg vervolgens zeven weken de tijd voor de 
verbouwing. Robert: ‘We hadden een periode van tien 
weken tot de eindoplevering, maar vroegen Winters om 
drie weken eerder de vooroplevering te doen. In de weken 
erna wilden we andere partijen de ruimte geven om de 
apparaten te installeren, de branding aan te brengen en 
beveiliging te regelen. Die planning was heel strak.’

UITDAGING
De vooroplevering gebeurde netjes op tijd. ‘Winters 
kreeg nog wel met een uitdaging te maken. De locatie 
was namelijk voorzien van een sprinklerinstallatie. 
Dat betekende een aanpassing van de installatie en 
het programma van eisen. Winters is daar prima mee 
omgegaan, ik kan niet anders zeggen dan dat ze het 
goed opgepakt hebben.’

KEURIG NETJES
Robert kijkt dan ook tevreden terug op het project. 
‘Alles is prima verlopen. Ook het meer- en minderwerk. 
Door druk en tijdstekort schiet het er bij aannemers 
vaak bij in om deze lijst tijdig aan te leveren, maar 
Winters hield deze keurig netjes bij en stemde alles al 
tijdens het project af. Dat is fijn, want dan kun je het 
project nadien snel afronden.’

OP NAAR DE VOLGENDE
Het was de eerste, maar zal naar alle waarschijnlijkheid 
niet de laatste Geldmaatwinkel zijn waar Winters aan 
mag meewerken. ‘Geldmaat wil er in totaal 70 door 
heel Nederland. De volgende komt in Rotterdam. Daar 
mag Winters zeker weer een aanbieding voor maken.’

 
‘Tijdens de gesprekken werd ik verrast door 
hun enorme ervaring met Rabobanken.’

Ontwerp Koppes Bouwkunde
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‘Ik vind het mooi om te zien hoe Winters het 
LEANtraject volgt.’

‘Het LEANtraject werkt!’

Linders Notarissen werd jaren geleden geconfronteerd met de eis van de 
overheid dat kantoorpanden vanaf 1 januari 2023 minimaal aan energielabel 
C moeten voldoen. ‘Je weet dan meteen, daar moeten we wat mee’, blikt 
notaris Jurgen Huyben terug. Zo gezegd, zo gedaan.

WIE GAAT HET DOEN?
Via de architect kwamen ze op de volgende vraag ‘wie 
gaat het doen?’. Jurgen: ‘De architect liet al vrij snel de 
naam Winters vallen. Dat was vooral omdat wij aanga-
ven dat we tijdens de verbouwing in het kantoor wilden 
blijven werken. Volgens de architect kon Winters zo’n 
uitdaging wel aan.’

OPTIES OVERWEGEN
Winters werd in het bouwteam opgenomen, dacht 
mee in de plannen en maakte een eerste offerte op. 
‘Toen schrokken we’, bekent Jurgen, ‘zozeer dat we 
over andere opties gingen nadenken. Nieuwbouw? 
Verhuizen? Huren? Nieuwbouw was geen optie, want 
dat traject duurt te lang. En een andere geschikte 
(huur-)locatie vinden bleek bijna onmogelijk, vooral 
omdat we op een mooie plek in centrum Breda of 
Breda-Zuid wilden blijven.’

GULDEN MIDDENWEG
Dan toch maar terug naar de verbouwingsoptie. 
‘Winters maakte voor ons diverse offertes op in ver-
schillende variaties: van totale verbouwing tot een 
uitgeklede versie van alleen verduurzaming tot label C. 
Het is een middenweg geworden: verduurzaming tot 
label C met ook een deel renovatie. Ondanks dat dit 
binnen ons budget paste, vonden we het toch span-
nend. Want als je maar één aannemer laat rekenen, hoe 
weet je dan dat er sprake is van eerlijke prijsvorming? 
Daarom hebben we een onafhankelijke deskundige 
naar de offerte laten kijken. Daarna konden we met een 
goed gevoel van start.’

LEUKE REURING
Die start was begin juni. ‘En het einde van de werk-
zaamheden zal in januari 2024 zijn. Maar we zitten niet 
al die tijd op een bouwwerf. Winters heeft de verbou-
wing namelijk in drie fases opgeknipt, waarbij telkens 
een gedeelte van het gebouw wordt aangepakt. Dat 
geeft ons de mogelijkheid tot tijdelijke interne verplaat-
singen en om relatief rustig ons werk te kunnen doen. 
Het werkt prima en geeft zelfs een leuke reuring binnen 
ons kantoor. Je zit eens met andere collega’s op een 
kamer, best gezellig.’

GEEN VERRASSINGEN
Gezellig is het ook iedere vrijdag in de bouwkeet. ‘We 
nemen dan samen met Winters de planning door. Zij 
geven aan wat er van dag tot dag gaat gebeuren en 
nemen ook afwerkingsdetails met ons door, zoals beslis-
singen over deurklinken en kleuren. Omdat je elkaar zo 
vaak ziet, komen we eigenlijk nooit voor verrassingen te 
staan. Hoewel, één verrassing had niemand zien aanko-
men. Bij het vervangen van de ramen in de oude biblio-
theek werd bijzonder isolatiemateriaal gevonden: oude 
kranten uit 1910. Het nieuws ging over een aanstaande 
theatervoorstelling, entree 55 cent.’

BETROKKEN
Jurgen vindt het allemaal wel leuk en interessant, dit 
inkijkje in de bouwwereld. ‘Ik vind het mooi om te zien 
hoe Winters het LEAN-traject volgt. Communicatie is 
daarin heel belangrijk. En het werkt! Tot nu toe heb ik 
de verbouwing als heel prettig ervaren. Het leuke is ook 
dat de aanspreekpunten van Winters inmiddels al onze 
medewerkers kennen. Als we het hebben over “de 
kamer van Evelien”, dan weten ze meteen welke kamer 
we bedoelen. Ze zijn echt betrokken bij ons.’

ENORME METAMORFOSE
Er is ondertussen al veel gerealiseerd. De schil van 
het gebouw is aangepakt, er is geïsoleerd, dubbelglas 
aangebracht en de dakbedekking is vervangen. Ook 
zijn er zonnepanelen en een hybride warmtepomp geïn-
stalleerd en verder heeft een groot deel van het kantoor 
een flinke make-over gekregen. ‘Het is een enorme 
metamorfose, binnen en buiten. Je weet niet wat je ziet. 
Iedereen is ook enorm enthousiast over zijn nieuwe 
werkplek. Mooier, beter verlicht en comfortabeler. We 
zijn er heel blij mee.’

Interview met notaris Jurgen Huyben van Linders Notarissen

 
‘Iedereen is ook enorm enthousiast over  
zijn nieuwe werkplek.’

Allereerst lieten de vennoten door een technisch 
bureau onderzoeken wat de minimale maatregelen 
waren om van label G tot label C te komen. ‘Met het 
rapport gingen we naar BB Architecten. We wilden 
namelijk niet alleen verduurzamen, maar na vijftig jaar 
intensief gebruik van dit pand was een algehele reno-
vatie ook best hard nodig.’ 

Ontwerp renovatie BB Architecten
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‘Dat is het fijne van Winters,  
hun coöperatieve instelling’

Interview met Philippe Reinders Folmer, algemeen directeur van Renishaw Benelux

‘Brexit, corona, de flinke investering en het bestuur in Engeland dat 
goedkeuring voor de verbouwplannen moest geven.’ Algemeen directeur 
Philippe Reinders Folmer somt de oorzaken op van het jarenlange uitstel van 
de verbouwing van hun Renishawkantoor in Breda. Maar uiteindelijk kwam 
het er toch van. En hoe!

Renishaw, een wereldwijde organisatie in zeer nauw-
keurige metrologie en producent van industriële machi-
nes voor 3D-printing met metaal, zat in een relatief 
donker, hokkerig en verouderd pand. ‘Zeg maar ouwe 
meuk’, aldus Philippe, die jaren geleden al wist hoe hij 
het anders wilde. Met zijn wensenlijst op zak ging hij 
allereerst op zoek naar een aannemer. 

WINTERS NUMMER 1
‘Ik nodigde drie aannemers uit. Een aannemer uit Japan 
die het Renishaw-kantoor in Barcelona had gedaan 
en twee lokale partijen. Winters kwam als nummer 1 
uit de bus. Daar hoefde ik niet lang over na te denken. 
Qua gevoel, respons, meedenken en budget waren zij 
duidelijk de betere partij. En ik wist ook dat ze konden 
waarmaken wat ze beloofden, want dat had ik bij de 
verbouwing van mijn eigen huis al eens ervaren.’

EEN PARELTJE!
Een tweede belangrijke partij was de architect. ‘We 
hadden eerst een architect waar we niet zo’n klik mee 
hadden. Winters heeft toen een andere partij voorge-
steld, Ralphf van Gendt. Dat was echt een pareltje! 
Deze architect begreep mijn schetsen precies en zette 
ze om naar een fantastisch ontwerp. Aanvullend kwam 
ook Winters met creatieve ideeën, zoals een leuk 
speels muurtje met een doorkijk erin op de plek waar 
een kruisverband zit.’

COÖPERATIEVE INSTELLING
Tussen de plannen van pakweg vijf jaar geleden en 
nu zat uiteindelijk wel een verschil. ‘Zelf kom je met 

de jaren natuurlijk weer met nieuwe wensen. En van-
zelfsprekend waren de bouwprijzen inmiddels flink 
gestegen. Winters dacht hierin goed mee en kwam met 
voorstellen waardoor we binnen onze budgetgrenzen 
bleven. Dat is het fijne van Winters, hun coöperatieve 
instelling. Ze voeren het werk niet zomaar uit, maar 
gaan echt de samenwerking aan.’

LEZEN EN SCHRIJVEN
Niet alleen in het voortraject, maar ook tijdens de 
bouwperiode ervaarde Philippe dat. ‘De samenwer-
king was super! Met uitvoerder Jack Verstraten kon ik 
lezen en schrijven. Als er een probleem was, legde hij 
duidelijk het vraagstuk uit en kwam hij met een oplos-
sing. Ook met projectleider Peter Schippers en met 
de onderaannemers verliep alles soepel. Iedereen was 
steeds heel resultaat- en oplossingsgericht.’

GOED TE DOEN
Het compleet strippen van het pand, het opnieuw 
opbouwen, volledig verduurzamen, afwerken en 
inrichten kostte een half jaar. ‘In de tussentijd zaten 
wij in een porto cabin op de parking. Dat was goed 
te doen. Winters had voor ons glasvezel aangelegd 
en schermde de serverruimte in het kantoor binnen 
nauwkeurig af tegen stof. We hebben daardoor prima 
kunnen doorwerken.’

ALLES ZOALS HET MOET ZIJN
Natuurlijk waren alle medewerkers wel blij toen ze na 
zes maanden het kantoor weer in konden. ‘Voorheen 
kwamen ze niet voor hun plezier op kantoor, maar nu 
vinden ze het leuk om hier te zijn en ook om klanten uit 
te nodigen. We voelden ons ook meteen thuis. De ruim-
tes, de deuren, de wanden, het mooie verlichte logo, de 
prachtige demoruimte, alles is zoals het moet zijn.’

NOG INDRUKWEKKENDER
Zodra je de open entree instapt zie je direct de grote 
demoruimte waar Philippe het over heeft. ‘Ook vanuit 
de kantoren en kantine op de eerste verdieping is 
die, dankzij de glazen wanden, te zien. Dat was een 
heel grote wens van mij. In gedachten zag ik het 
al helemaal voor me, maar de werkelijkheid is nog 
indrukwekkender!’

VOORAL GENIETEN
Blijft er nog iets te wensen over? ‘Haast niet. Er is nog 
net een puntje met de verlichting. Boven en beneden 
hebben we dezelfde armaturen, maar door een lager 
plafond beneden komen ze hier niet goed tot hun recht. 
Maar met Winters zijn we al tot een oplossing geko-
men, dus dat komt helemaal goed. Verder genieten we 
vooral van ons mooie nieuwe kantoor.’  

 
‘Qua gevoel, respons, meedenken en 
budget waren zij duidelijk de betere partij.’ 

 
‘In gedachten zag ik het al helemaal voor 
me, maar de werkelijkheid is nog 
indrukwekkender!’

Ontwerp Ralphf van Gendt
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Twee jaar geleden introduceerden we de plannen van ontwikkelaar Living 
First Real Estate Group voor ‘Te gast aan de Brink’, een nieuwbouw 
appartementencomplex in Oudenbosch op de plek van de Sint Pauluskerk. 
De interesse was groot en inmiddels hebben de kopers hun waardevolle plek 
opgeleverd gekregen. 

‘De kwaliteit die ze hier hebben 
afgeleverd, is echt hoogwaardig’
Interview met Lian de Rooij en Renzo Dettingmeijer, kopers van appartementen ‘Te gast aan de Brink’

 1918
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Nieuw?

de kerk waar ik vroeger in het kerkkoor zong. Onze  
jongens zijn er ook gedoopt en hebben hier hun school-
diploma ontvangen. Vanuit ons appartement kijken we 
uit over het grasveld richting het schooltje van toen. 
Om nu op deze plek te gaan wonen, is echt bijzonder.’ 
Renzo is vooral blij met het uitzicht. ‘Bij appartementen 
in deze prijsklasse kijk je vaak uit op bebouwing of een 
drukke straat, maar hier kijk je uit op groen. Dat is echt 
prachtig.’

KOPEN VAN EEN PLAATJE
De trotse eigenaren moesten wel even wachten voordat 
ze van al dit moois konden genieten. ‘Dat is nieuwbouw 
hè’, antwoordt Lian nuchter. ‘Ik had alle vertrouwen in 
Winters, maar vond het wel lastig om voor te stellen hoe 
het zou worden. Je koopt toch van een plaatje. Passen 
de meubels er straks wel in? Hoe moeten we de keuken 
indelen? Daar hebben we hulp van lokale bedrijven bij 
gezocht. Ik vond het wel mooi om ondertussen de bouw 
te volgen. We wandelden er regelmatig even langs en 
gingen natuurlijk naar de bijeenkomsten die Winters 
organiseerde. Die waren hartstikke gezellig.’

FRUSTRATIE EN BEGRIP
Ook Renzo was daarbij van de partij. ‘Het was leuk 
om de toekomstige buren daar te ontmoeten en rond 
te kunnen kijken in je appartement. Dat kon niet vaak, 
want je mocht om veiligheidsredenen niet zomaar het 
bouwterrein op. Dat was wel frustrerend soms hoor, 
maar ik begreep het wel. Winters heeft veiligheid hoog in 
het vaandel staan en dat kun je alleen maar waarderen. 
Bovendien werden we voldoende op de hoogte gehou-
den van de voortgang en konden we voor vragen altijd 
bij kopersbegeleider Mirjam van Otterloo terecht.’

PLEKJE GEVONDEN
De sleutel hebben Lian, haar zoon en Renzo inmiddels 
gekregen. Lian: ‘Mijn zoon zit aan de andere kant van 

het complex. Hem helpen we nu eerst met inrichten. Hij 
is helemaal blij met zijn een-kamerappartement vlakbij 
het station. Zelf ga ik er vooral van genieten dat alles 
nieuw is, we geen zorgen over onderhoud of verduur-
zaming hebben en we gewoon de deur achter ons 
dicht kunnen trekken. Ik kijk er ook al helemaal naar 
uit dat ik in het voorjaar op mijn balkon zit, bakje koffie 
erbij, gezellig kletsend met de buurvrouw. Heerlijk! Ja, 
we hebben echt ons plekje gevonden.’

KEURIG AFGEWERKT
Ook voor Renzo en zijn vrouw voelt dat zo. ‘Pasgeleden is 
ons appartement opgeleverd. Met de projectleider, een ter 
zake kundige man, liepen we alles nog even na. Ik moet 
zeggen, de kwaliteit die ze hier hebben afgeleverd, is echt 
hoogwaardig. Alles is keurig afgewerkt en er zijn mooie, 
goede materialen gebruikt. We zijn nu druk bezig met de 
inrichting en hebben echt zin om in dit mooie appartement 
in dit leuke Brabantse dorp te wonen.’

‘We gingen eigenlijk voor onze zoon kijken’, blikt Lian 
de Rooij terug. ‘Toen we de plannen hadden gezien, 
zei ik tegen mijn man: “op dit mooie plekje zou ik ook 
wel willen wonen”. Ik had er zo’n goed gevoel bij. 
Verhuisplannen hadden we toen helemaal niet, maar 
ooit wilde ik wel in een appartement gaan wonen. 
Bovendien was onze woning aan verduurzaming toe, 
dus alles kwam ineens bij elkaar.’

NOG NIET ZO SIMPEL
Koper Renzo Dettingmeijer en zijn vrouw Helma 
Vollebregt kenden een andere aanloop. ‘Wij hadden 
onze woning in 2019 al verkocht en waren al lang 
op zoek naar een appartement. Dat bleek nog niet 
zo simpel. Er werd veel gebouwd, maar vooral in een 
hogere prijsklasse. Tot we dus hoorden over de plannen 
in Oudenbosch. De tekeningen van DAT Architecten 
zagen er prachtig uit. We waren meteen enthousiast.’

ECHT PRACHTIG
Zowel Lian als Renzo vielen als een blok voor de loca-
tie. Lian: ‘Voor mij is dit een speciale plek. Hier stond 

 
‘Winters heeft veiligheid hoog in het 
vaandel staan en dat kun je alleen maar 
waarderen.’

Ontwerp DAT Architecten
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‘Winters begrijpt complexe 
ontwikkelprocessen’

Zoals alle projecten begon ook KlaversJansen ooit met een idee. Dat was in 
2004. Niet ieder project heeft vervolgens een voortraject van twintig jaar, 
gelukkig. Maar in dit geval kunnen we met recht zeggen dat dit project het 
wachten waard was. We staan aan de vooravond van een uitzonderlijke 
realisatie. Met gedelegeerd projectontwikkelaar Jef Havermans van HPO 
Vastgoed blikken we terug en kijken we vooruit.Interview met Jef Havermans, gedelegeerd projectontwikkelaar namens Consortium Spoorzone Breda
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Jef Havermans is een getogen Bredanaar met een 
enorme staat van dienst in de bouwsector. Hij heeft 
verschillende directiefuncties bij bouwbedrijven 
gehad, onder meer bij Sprangers, Korteweg en Dura 
Vermeer. Zijn ervaring, netwerk én kunde om partijen 
samen te brengen, is goud waard. ‘Dat besef je zelf 
niet echt, totdat mensen je erop wijzen. Uiteindelijk 
leidde het ertoe dat ik in 2016 mijn eigen projectont-
wikkelingsbedrijf ben gestart en betrokken werd bij 
KlaversJansen.’

CONSORTIUM SPOORZONE BREDA
In die periode was Michiel Stevens als mededirecteur 
van Consortium Spoorzone Breda op zoek naar iemand 
die het project KlaversJansen weer op de agenda van 
de gemeente kon krijgen. ‘Ik ken Michiel al vanaf onze 
studententijd in Delft en was via Sprangers op de 
hoogte van de achtergrond van het project. Toen hij 
me vroeg of ik namens het consortium als gedelegeerd 
ontwikkelaar wilde optreden, hoefde ik niet lang na te 
denken. Ik geloof echt in dit project.’

HET BEGIN
In al die jaren ervoor, van 2004 tot 2016, was er al 
veel gebeurd. ‘De eerste gesprekken met de gemeente 
werden in 2006 al gevoerd’, vertelt Jef. ‘Er was destijds 
ook een contract voor tien jaar getekend voor de ont-
wikkeling van KlaversJansen. Hierin stond onder meer 
dat het consortium zou meewerken aan de realisatie 
van Podium Bloos en het stimuleren van culturele acti-
viteiten in het gebied.’ 

PODIUM BLOOS
Kort daarna brak de financiële crisis uit. ‘Het consor-
tium besloot toch, met alle risico’s van dien, veel in 
Podium Bloos te investeren. Want als dat succesvol 
zou zijn, zou dit de basis vormen voor een mooie ver-
dere samenwerking met de gemeente. De realisatie 
was inderdaad een succes, maar tot verdere stappen 
was het nog niet gekomen en inmiddels was het tien-
jarige contract verlopen.’ 

BELANGRIJKE MIJLPAAL
Als onafhankelijke partij was het de taak aan Jef om 
de belangen van de leden van het consortium in kaart 
te brengen, te verenigen en namens hen als gespreks-
partner op te treden richting de gemeente. ‘Door 
als lokale partijen te verenigen en één sterk geluid 
over te brengen, konden ze concurreren met grote 
landelijke spelers. Een goede strategie die in 2018 
tot een nieuwe samenwerkingsovereenkomst met de 
gemeente leidde en in 2021 tot een heel belangrijke 
mijlpaal: de koop- en ontwikkelingsovereenkomst met 
de gemeente.’

BELANGEN
Eenvoudig was het niet. ‘In de tussentijd vielen enkele 
consortiumleden af en de overblijvende partijen 
Woningcorporatie Alwel en Winters bouw & ontwik-
keling zijn natuurlijk twee verschillende organisaties. 
De ene is bovendien naast consortiumlid ook afnemer 
van één van de gebouwen, gebouw de Blikvanger. De 
andere is naast consortiumlid ook aannemer van de 
gebouwen. Kom dan maar, ook nog eens samen met 
de gemeente, tot overeenstemming over alle aspecten 
die er bij zo’n project komen kijken: hoeveel woningen 
in de sociale en vrije sector ga je bouwen en waar? 
Hoe moet dat er stedenbouwkundig uit komen te zien? 
Wat is, met deze plannen in het achterhoofd, de grond 
waard en wat mag en gaat de bouw kosten? Dat is 
heel ingewikkeld.’

APARTE AANSPREEKPUNTEN
Het belangrijkste ingrediënt in deze processen, zo weet 
Jef, is wederzijds respect. ‘Je hebt allemaal eigen belan-
gen, maar ook een gezamenlijk belang, namelijk dat dit 
gave plan er komt. Uit respect voor elkaars positie is 
onder meer besloten om aparte aanspreekpunten aan 
te stellen waar de partijen een dubbelrol hebben. De 
consortiumleden hebben binnen hun organisaties dus 
een ander persoon als aanspreekpunt aangewezen 
voor de rol van koper en aannemer. Bij Winters heeft 
bijvoorbeeld Michiel de pet op van ontwikkelaar vanuit 
het consortium en Arend de Boer die van aannemer 
vanuit Winters bouw & ontwikkeling. Dat werkt heel 
goed.’

INDUSTRIËLE OMGEVING
Naast de complexiteit van de verschillende partijen, 
is er ook nog de complexiteit van het gebied. Jef: 
‘KlaversJansen is een ontwikkeling in een industriële 
omgeving met bestaande bedrijven eromheen. Naast 
de belangen van de toekomstige bewoners moet je ook 
hun belangen respecteren. In technische zin lukt het 
om die in te passen, maar gevoelsmatig blijft het voor 
die bedrijven natuurlijk wel een gevoelig punt dat er 
woningbouw naast hun terrein komt. Ook daar komen 
weer veel gesprekken met ondernemers, adviseurs en 
advocaten bij kijken. In één geval moet zelfs de Raad 
van State uitspraak doen. Dat is niet leuk, maar we 
hebben alle vertrouwen in een goede uitkomst.’ 

BLIKVANGER
Ondertussen is de voorbereiding voor de Blikvanger 
in volle gang. ‘De Blikvanger is het eerste gebouw dat 
we gaan realiseren. Dat doen we in teamvorm, met 
een vertegenwoordiging vanuit Alwel en Winters. Bij 
Alwel is dat Jelle Vos, bij Winters zijn dat Bart Oomen 
als technisch planontwikkelaar en bewaker van de 

Blikvanger
Ontwerp Bureau Fraai

Limonadefabriek
Ontwerp Bureau Fraai

 
‘Er is veel durf voor nodig 
om zoveel waarde in 
architectuur te stoppen.’

financiële paragraaf en Thomas Loof als projectontwik-
kelaar. Iedere week hebben we vergadering via teams 
en lopen we heel efficiënt de actielijst door. Binnen een 
uur zijn we klaar.’

HET BELANG BEGRIJPEN 
Tijdens het project wordt er gewerkt in fases met 
continue tussentijdse afstemming. Jef: ‘Dat lukt alleen 
met partijen die ook het belang hiervan begrijpen. Veel 
aannemers nemen een klus aan en werken van mijlpaal 
naar mijlpaal. Winters begrijpt complexe ontwikkel-
processen. Je merkt dat bij hen ontwikkeling en bouw 
geen concurrerende eilanden binnen de organisatie 

zijn, maar dat die afdelingen op elkaar aansluiten en 
elkaar begrijpen.’

BANANENSCHILLEN
Hoe goed alles ook voorbereid en afgestemd wordt, 
er komen ongetwijfeld nog diverse uitdagingen op het 
pad van de ontwikkelaars. ‘Ik ken de bananenschillen. 
Ik weet wat er fout kan gaan’, stelt Jef gerust. ‘Maar 
het nadeel is dat ieder project anders is en je dus altijd 
nieuwe fouten kunt maken. Dankzij mijn ervaring weet 
ik wel hoe je risico’s kunt beheersen. Daarin vind ik ook 
de klik met Michiel. Samen kunnen we het altijd wel 
weer oplossen.’
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uitdagingen word je creatiever. We wisten steeds de 
businesscase kloppend te maken, dus dan ga je door. 
Met als gevolg dat we in de tweede helft van 2024 
echt beginnen.’

EXPLOSIEVE ARCHITECTUUR
Volgens Jef wordt het een project dat zijn weerga in 
Breda niet kent. ‘De moderne gebouwen die we hier 
gaan realiseren, kennen we niet in Breda, dat toch 
bekend staat als bourgondisch stadje met jaren dertig 
woningen. Met de explosieve architectuur die we hier 
gaan toepassen, halen we ongetwijfeld de landelijke 
pers. Er is veel durf voor nodig om zoveel waarde in 
architectuur te stoppen, helemaal in combinatie met 
sociale woningbouw, maar hier lukt het doordat alle 
partijen erin geloven. Het is echt iets om trots op te zijn, 
dat we dit gaan bereiken.’

 
‘KlaversJansen is een prachtig project met 
betaalbare woningen op een fantastische 
plek.’

Conservenfabriek
Ontwerp Grosfeld Bekkers van der 
Velde Architecten

Azijnfabriek
Ontwerp Grosfeld Bekkers van der 
Velde Architecten

Gebouw E
Ontwerp Grosfeld Bekkers van der 
Velde Architecten

Jamfabriek
Ontwerp Grosfeld Bekkers van der 
Velde Architecten

CULTUUR & WONEN
Een potentiële bananenschil is geluidsoverlast van 
de culturele activiteiten bij bewoners. ‘De culturele 
componenten zoals Podium Bloos en het toekomstige 
Jazzcafé zijn bijzonder in dit gebied. Het is mooi dat 
Gemeente Breda zich hiervoor hardgemaakt heeft. Ze 
hebben onlangs zelfs besloten dat het ontwerpproces 
voor een nieuw Podium Bloos kan beginnen. Je ziet 
vaak dat cultuur wordt weggeduwd ten koste van  
waardecreatie in vastgoed. Hier biedt cultuur juist 
meerwaarde. Maar je moet dus wel rekening houden 
met het voorkomen van overlast voor omwonenden. 
Daar zijn allerlei onderzoeken en maatregelen voor 
nodig. Alle betrokkenen zien het belang hiervan in en 
werken er actief aan mee.’

START BOUW 2024
Na al dat “praten over” wordt het in 2024 tijd voor 
“doen”. ‘Het heeft lang geduurd en er is ons zo vaak 
de vraag gesteld “gaat het wel lukken?” dat je er 
haast zelf over zou gaan twijfelen. Menig andere 
partij was dat ook gaan doen, maar als lokale, betrok-
ken partijen accepteerden we geen “nee”. En van 

VERWIJZING NAAR VERLEDEN
Alle gebouwen in het project dragen een verwijzing 
naar het verleden met zich mee. ‘In benaming, uiter-
lijk en materiaalgebruik’, legt Jef uit. ‘In de gevel van 
de Blikvanger zie je bijvoorbeeld de vorm van oude 
conservenblikken terug. Dan zijn er nog de Jamfabriek 
die een begroeide gevel krijgt, de Conservenfabriek 
met stalen gevels en de Limonadefabriek met een 
gevel van verduurzaamd plastic, heel uniek. Ook 
uniek wordt de mooie binnentuin met daaronder de 
parkeergarage.’

ZEKER VAN ENTHOUSIASME
Jef zou zo nog uren kunnen doorpraten over alle mooie 
aspecten van het project. Zo enthousiast is hij erover. 
‘En ik ben er zeker van dat kopers net zo enthousiast 
zullen zijn. KlaversJansen is een prachtig project met 
betaalbare woningen op een fantastische plek. We  
sluiten direct aan op de gewilde wijk Belcrum en zitten 
op loopafstand van het station. In totaal realiseren we 
hier 54 sociale huurappartementen, 26 middeldure 
huur appartementen, 75 middeldure koopappartemen-
ten en 10 vrije sector koopwoningen.’

VERKOOP 
Zo rond de start van de bouw van de Blikvanger 
wordt ook gestart met de verkoop van het eerste pro-
ject voor de vrije sector. ‘Die markt heeft de afgelopen 
jaren natuurlijk klappen gehad doordat woningen 
duurder werden en de leencapaciteit van mensen 
door hogere rentes en kosten afnam. Maar daar zie 
je nu stabilisatie in. Er is nu een grote groep woning-
zoekers, dus zodra zij de kans hebben, vinden ze 
zeker de weg naar ons plan. Zo zie je maar, elk nadeel 
heeft z’n voordeel. Door de vertraging komen we 
straks precies op het juiste moment.’

GEBOORTE VAN EEN NIEUWE WIJK
Als alles volgens plan verloopt, is het project eind 2026 
gereed. ‘Daar kijk ik nog niet naar uit. Want werken 
aan een bijzondere gebiedsontwikkeling als deze, de 
geboorte van een compleet nieuwe wijk, is enorm uit-
dagend en inspirerend. Ik werk er dag en nacht aan, zo 
leuk vind ik het.’
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Drie vve’s van flats aan de Grote Spie in Breda wilden al heel lang ver
duurzamen maar kwamen ondanks allerlei adviezen geen stap verder. Een 
van de bestuurders besprak het euvel met een vriend van hem, een van de 
eigenaren van MAS Architectuur. ‘Weet jij niet iemand die ons hierin kan 
begeleiden?’ Dat wist hij zeker en hij schoof zijn collega Jan Pols naar voren.

daarbij zien welke maatregelen de meeste energie-
besparing zouden opleveren t.o.v. de investering. Zo 
konden de vve’s bewuste keuzes maken. Uiteindelijk is 
besloten om bij alle flats de kozijnen te vervangen en 
isolatie aan te brengen. Daarnaast had één flat nieuwe 
dakbedekking nodig en moesten er gevels constructief 
hersteld worden.’

EEN KLEIN DORP
De beslissingen werden genomen in goed overleg 
met alle bewoners. ‘Je hebt met drie flats van veertig 
appartementen te maken, dus eigenlijk met een klein 
dorp aan bewoners. Voor hen organiseerden we infor-
matieavonden. Projectleider Peter Schippers vertelde 
de mensen dat hij iets heel moois voor ze ging maken, 
maar dat ze wel een paar maanden herrie zouden  
krijgen. Door goed het wat, waarom en wanneer uit  
te leggen, was er volop begrip.’

‘Het eerste wat ik me afvroeg is: hoe kan het zijn dat je 
na zes jaar, want zo lang waren ze al bezig, nog geen 
millimeter opgeschoten bent?’, vertelt Jan. ‘Het bleef 
om allerlei redenen steken op theoretische modellen 
zonder concrete uitwerking en budget.’

MENUKAART
Jan besloot een menukaart op te stellen met verduur-
zamingsmogelijkheden. ‘Voor de uitwerking daarvan, 
inclusief betrouwbare prijzen, ging ik op zoek naar een 
aannemer. Dat werd Winters bouw & ontwikkeling. 
Zij hadden het beste plan van aanpak. Ze kwamen 
betrouwbaar en ervaren over, zorgden dat de continu-
iteit gewaarborgd werd en lieten blijken dat bewoners 
altijd bij ze mochten aankloppen voor vragen.’ 

BEWUSTE KEUZES
Winters bracht alle opties in kaart. Jan: ‘Ze lieten 

PIPISTRELLUS PIPISTRELLUS
So far, so good dus, wat dit project betreft, maar dat 
zou een wending krijgen. ‘Door regelgeving moesten er 
sterkere kozijnen geplaatst worden en dit veranderde 
het beeld van het gebouw. Daardoor moesten we een 
bouwvergunning aanvragen en automatisch krijg je dan 
ook met de Wet Natuurbescherming te maken. Die 
eiste een quick scan voor beschermde diersoorten. 
Uiteindelijk bleek de Pipistrellus pipistrellus, de gewone 
dwergvleermuis, in de gevels van twee flats te huizen.’

TWEE JAAR VERTRAGING?!
Het zag er sterk naar uit dat het project hierdoor twee 
jaar vertraging zou oplopen. ‘Ondertussen stijgen 
de bouwprijzen, vervalt de offerte van het Nationaal 
Warmtefonds en stijgen de hypotheekrentes’, schetst 
Jan het doemscenario. ‘In de hoop dat we toch een 
oplossing zouden vinden, startte Winters wel al aan die 
ene flat waar geen vleermuis gevonden was. Er zouden 
wel extra kosten komen als ze daarna niet meteen met 
de rest konden doorgaan, maar dat risico wilden ze 
wel op zich nemen om het project toch door te kunnen 
laten gaan. Daarin dachten ze dus heel positief mee.’

EN WAT DENK JE…
De flat stond al in de steigers, wat een enorme klus 

was voor een 10 verdiepingen tellend flatgebouw 
omringd met bergingen. ‘En wat denk je? Ook daar 
werd toch de Pipistrellus gezien. Maar wat ik ook 
zag, vanaf de steiger, waren flinke scheuren in de 
gevel waar metselwerk en stukken beton uit konden 
vallen. Een onveilige situatie dus. Dit heb ik gemeld 
bij de gemeente. Zij oordeelde dat, in dit geval, 
veiligheid toch gelijk op moest gaan met de Wet 
Natuurbescherming. We mochten de bouw starten als 
we er wel alles aan deden om de vleermuis te helpen 
verhuizen. Dat hebben we gedaan.’

EIND GOED, AL GOED
Dit verhaal eindigde december 2023 dan ook alsnog 
in een “eind goed, al goed”. Jan: ‘Door de vleermuis 
en alle onderzoeken en maatregelen daaromheen wel 
met enige vertraging, maar gelukkig slechts beperkt. 
Uiteindelijk is het een echt succesverhaal voor de 
bewoners, Winters en mijzelf. Vooral in de zin van hoe 
je met elkaar omgaat, hoe het ook kan. De sfeer was 
altijd goed. We werkten niet voor een organisatie, maar 
echt voor mensen, ruim tweehonderd, met een gezicht. 
Daar bouw je een band mee op. De mensen hebben 
veel overlast moeten doorstaan, maar gaven sec com-
plimenten en applaus. Dat vooral maakte dit een bijzon-
der mooi project.’

Interview met Jan Pols, projectleider bij MAS Architectuur

‘Een echt succesverhaal voor de 
bewoners, Winters en mijzelf’ 

 
‘Winters bouw & ontwikkeling werd 
de aannemer. Zij hadden het beste 
plan van aanpak.’

Ontwerp renovatie MAS Architecten

 2928

WONINGBOUW VERDUURZ AMING EN ONDERHOUD A AN DRIE FL ATS IN BREDA



Ontwerp Buro Sengers Architecten
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Van 1949 tot 1979 is Willem Winters als directeur het gezicht van N.V. 
Aannemers en Bouwbedrijf W. Winters v/h Jos A. van Dijk, in 1977  
Winters Bouwbedrijf genaamd. Beheerste groei op basis van kwaliteit  
en betrouwbaarheid kenmerkt deze periode. 

HISTORIE

Beheerste groei en betrouwbaar heid  
in de periode 19491979

WILLEM WINTERS: VAN VENLO VIA NEDERLANDS-
INDIË NAAR BREDA
Willem Joseph Marie Winters (1914-1997), de naamge-
ver van het huidige Winters bouw & ontwikkeling, werd in 
Venlo geboren als derde kind in een gezin van uiteindelijk 
vier kinderen. Kort na de geboorte van zijn jongste broer-
tje Mathieu in de zomer van 1916 stierf vader Joseph 
Matheus op 37-jarige leeftijd. De jonge weduwe Anna 
Maria Petronella Catharina Lebesque (1887-1985) her-
trouwde na zes jaar, op 4 juli 1922, met adjudant van de 
infanterie Willem Abraham Almekinders (1892-1971). Niet 
lang na hun huwelijk vertrokken ze naar Nederlands-Indië. 
Het gezin keerde na een paar jaar terug naar Nederland. 
Almekinders had in Breda een leraarsbaan bemachtigd 
aan de Koninklijke Militaire Academie en zou hier later pro-
moveren tot adjudant-kapitein van de gouverneur. Willem 
ging na de middelbare school Weg- en Waterbouwkunde 
studeren aan de HTS in Dordrecht.1 

1  Interview met zonen Teun (1945) en Willem Winters (1947) in Breda, 2 februari 2023.  

MORELE DILLEMA’S IN BEZETTINGSTIJD
Na zijn afstuderen werkte Willem eerst in Venlo om een paar maanden voor de 
Duitse inval een baan te accepteren als waterbouwkundige c.q. technisch amb-
tenaar bij Openbare Werken van de gemeente Breda. Vlak hierna huwde hij op 
20 augustus 1940 in Maasbree met de twintigjarige Gertruda in ’t Zandt, met 
wie hij vijf kinderen zou krijgen: twee jongens en drie meisjes. 
Tijdens de bezetting kwamen burgemeester en wethouders, inclusief hun amb-
tenaren regelmatig voor lastige morele keuzes te staan. Wanneer werd samen-
werken met de bezetter collaboreren? Zo kwam Winters in gewetensnood toen 
de bezetters Bredase ingezetenen vorderden om verdedigingswerken aan te 
leggen en tankgrachten te graven, die de bevrijders moesten belemmeren bij 
hun eventuele opmars. Willem weigerde elke medewerking en zag geen andere 
uitweg dan ontslag nemen, maar locoburgemeester Meeùs aanvaardde dit niet. 
Toen Meeùs zich een paar maanden na de bevrijding moest verantwoorden voor 
een Bredaas Tribunaal2 was Willem inmiddels geen ambtenaar meer. 

N.V. AANNEMERS- EN BOUWBEDRIJF W. WINTERS V/H JOS A. VAN DIJK
Winters was per 1 december 1944 in dienst getreden van Bouw- en 
Aannemersbedrijf Jos A. van Dijk, dat hem goed kon gebruiken.3 Ginneken 
was in 1942 namelijk geannexeerd door Breda en de gemeente wilde onmid-
dellijk na de bevrijding aan de slag gaan met de zo gewenste stadsuitbreiding. 
Winters, als geen ander ingevoerd in het gemeentelijk apparaat, werd nauw 
betrokken bij de totstandkoming van ‘De Combinatie Schoolakker’, een bouw-
consortium bestaande uit de Bredase bouwbedrijven Jos A. van Dijk, Sprangers 
Bouw en Betonbedrijf en Korteweg’s Bouwmaatschappij NV (KBM). Zij kregen 
van de gemeente Breda de opdracht voor de bouw van 148 woningen rond 
het Schoolakkerplein in ’t Ginneken en voor 65 huizen in de Meidoornstraat in 
Tuinzigt.4 

2  Zitting Tribunaal in Breda. Het beleid van Wethouder J. Meeùs als loco-burgemeester’,  
De Bredasche Courant, 4 september 1945. 

3  Volgens het register van aandeelhouders kwam W. Winters per 1 december 1944 in dienst, 
daarom houd ik deze datum aan, die ook correspondeert met de informatie in de (interne) 
‘loonbode’ van 1970. De ‘loonbodes’ van de jaren 1976 en 1979 echter geven 1 februari 
1944 als datum van indiensttreding aan, en de loonbode van 1968 spreekt weer van  
1 januari 1945. Deze verschillende data zouden er op kunnen wijzen dat Winters i.v.m.  
zijn dispuut met Meeùs al eerder bij de gemeente is vertrokken en/of contact had met  
Jos A. van Dijk.  

4  Cees Willemsen, Het Fundament. Kroniek van Sprangers Bouwbedrijf – Bouwers sinds 
1796 (Breda 2018 [2e druk]), 134-135.

Wilhelmus (Willem) Joseph Marie Winters, 
1914-1997, naamgever van het huidige 
Winters bouw & ontwikkeling

Een bouw-
consortium 
bestaande uit 
de Bredase 
bouwbedrijven 
Jos A. van Dijk, 
Sprangers Bouw 
en Betonbedrijf 
en Korteweg’s 
Bouwmaat-
schappij NV 
bouwde o.a. 
65 woningen in 
de Meidoonstraat 
(Tuinzigt) in 
Breda in de 
periode van 1947 
tot 1950. 

Willem Winters 
(derde van 
links) poseert 
trots op de 
bouwplaats van 
een project van 
een kerkelijke 
opdrachtgever. 
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Vlak voordat dit project werd afgerond, publiceerde De Nederlandsche 
Staatscourant van woensdag 12 oktober 1949 de registratie van N.V. 
Aannemers- en Bouwbedrijf W. Winters v/h Jos A. van Dijk te Breda. Deze 
naamsverandering bevestigde het feit dat Willem Winters inmiddels statutair 
directeur was geworden. Desondanks werd het bedrijf vooralsnog aangestuurd 
door Jos van Dijk. De ‘chef’, zoals Winters hem noemde, bleef tot twee jaar voor 
zijn dood op 20 november 1961 formeel eigenaar van het bouwbedrijf. Willem 
Winters bleek in de dagelijkse omgang een soepele, charmante heer, die het 
zeer goed met Jos van Dijk kon vinden. Trouwens niet alleen met zijn ‘chef’,  
hij maakte met iedereen een praatje en vooral naar opdrachtgevers toe was  
hij zeer communicatief.5 
 
LIEFST UTILITEITSBOUW
In de jaren vijftig en zestig had Winters veel Brabantse en Noord-Limburgse 
opdrachtgevers in de kerkelijke sfeer. Vandaar dat er aanvankelijk aparte 
bouwploegen waren voor Oost-Brabant en Noord-Limburg.6 Maar ook in West-
Brabant bouwde Winters kerken of restaureerde er, zoals de Laurentiuskerk in 
het Ginneken.
 
Aan woningbouw deed Winters sinds Schoolakker nauwelijks meer. Willem 
vond dat minder interessant, te veel gestandaardiseerde bouw, dus minder uit-
dagend, zelfs een beetje onder zijn niveau. Liever zette hij verkeerstorens weg, 
zoals in Volkel, Woensdrecht of Gilze-Rijen.7 Zelf ontwikkelen deed Winters 
niet en hij nam ook nooit (te) grote projecten aan. Hij koos liefst voor beheerste 
groei, waarbij de organisatie bewust klein werd gehouden. De kwaliteit van zijn 
vaklui, meest uit de regio en veelal opgeleid door eigen mensen, was hoog.8 

 
In de jaren zeventig werden er veel bejaardentehuizen 
gebouwd, zoals Odendael in Sint-Oedenrode, Sint 
Elisabeth te Etten-Leur en Humanitas in Breda. Later 
volgde een reeks scholen in Etten-Leur en Breda, 
samenhangend met de bouw van nieuwe wijken. 
Daarna volgden, voornamelijk als gevolg van de groei 
en samenvoeging van gemeenten, tal van gemeente-
huizen, zoals in Etten-Leur, Teteringen en Woensdrecht. 
Nog later bouwde Winters het zwembad Het Ei te 
Breda. Verder veel fabriekspanden, zoals Robur 
te Helmond, Isover te Etten-Leur en De Brabantse 
Zuivelbond, Martinus, te Breda. Winters bouwde  
voornamelijk in Breda en directe omgeving.

VERKOPEN EN TERUGKOPEN
Op 20 mei 1976 besloot de weduwe Cornelia (Cor) 
van Dijk-Deutekom als grootaandeelhoudster haar 
aandelen van Winters Bouwbedrijf te verkopen aan 

Dekkers Bouwbedrijf uit Roosendaal.9 Willem Winters, die 50% van de  
prioriteitsaandelen en slechts 16,7% van de aandelen bezat, zag geen mogelijk-
heden het bedrijf zelf over te nemen. Het oergezonde bouwbedrijf dat eind jaren 

5  Interview met Henk Pennings in Breda, 1 juli 2019. Henk was van 1961 tot 1999 in dienst 
van Winters, eerst als bedrijfsleider en later als statutair directeur.

6  Interview Nico Vermeulen. Nico trad in dienst bij Winters in 1971 als loonadministrateur en 
ging 40 jaar later met pensioen in de functie van boekhouder. 

7 Interview Henk Pennings.
8 Ibidem.
9 Ibidem.

zeventig een jaaromzet haalde van 20 tot 25 miljoen gulden en een reservepot 
bezat van liefst zeven miljoen, was niet alleen om deze reden een zeer aantrek-
kelijke overnamepartner. Dekkers zag als huizenbouwer vooral kans zich via 
Winters te profileren in de chiquer geachte utiliteitsbouw. Op 1 februari 1978 
was ingenieur Ton Stevens (1939-2019) als opvolger van Willem Winters  
aangetrokken. Niet lang na zijn komst verslikte Dekkers zich in een groot  
appartementencomplex in Roosendaal. Ton Stevens besloot daarop samen  
met Willem Winters, Toon Wouters (hoofd administratie) en de commissarissen 
hun bedrijf tijdig van de holding terug te kopen, zodat men niet in een dreigend 
faillissement zou worden betrokken.10 Dit was voor Willem Winters het sein om 
na dertig jaar de leiding van het bedrijf definitief aan Ton Stevens over te dragen. 
Na zijn pensionering in 1979 bleef Willem Winters nog bijna tien jaar aan als 
commissaris. Hij overleed in 1997 op 82-jarige leeftijd.11

10 Interview Henk Pennings.
11 Ibidem.

Cor van Dijk-Deutekom, 1894-1989, bleef 
na het overlijden van haar echtgenoot Jos 
van Dijk in 1961 als grootaandeelhoudster 
verbonden aan het bedrijf tot 1976.

Jos van Dijk 
(midden) en 
Willem Winters 
(rechts naast 
Jos) vulden 
elkaar aan en 
konden het 
goed vinden met 
elkaar. Willem 
werd statutair 
directeur terwijl 
Jos het bedrijf 
bleef aansturen. 

In 1968 
keert Winters 
terug naar ’t 
Ginneken, naar 
hun nieuwbouw 
kantoor aan 
de Prins 
Hendrikstraat 
21, tegenover 
de plek waar 
men ooit was 
begonnen.
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‘Het is een ervaren partij waarbij 
je weet waar je aan toe bent’
Vier jaar geleden sloot Rijkvastgoedbedrijf (RVB) een raamovereenkomst met 
diverse aannemers. Winters was een van hen. ‘De raamovereenkomst werkt 
voor mij heel prettig’, aldus ArendJan van Drongelen, projectleider bij 
Rijksvastgoedbedrijf. Met hem blikken we terug.

Interview met Arend-Jan van Drongelen, projectleider Rijksvastgoedbedrijf VAN DAG TOT DAG
Over vertragingen maakt Arend-Jan zich bij Winters 
niet zo snel zorgen. ‘Ze organiseren alles heel strak. 
Voorafgaand aan een project houden ze altijd een 
LEAN planningssessie waarin alles van dag tot dag 
wordt gepland. Als je die sessie hebt gehad, weet je 
met z’n allen waar je aan toe bent. Ik merk dat ik dat 
heel prettig vind en ik denk de bouwpartners ook. 
Winters staat ook open voor hun inbreng.’

ISOLEREN WONINGEN
Dit jaar zijn er diverse projecten uitgevoerd. ‘Een daar-
van was het aanbrengen van geluidswerende voorzie-
ningen, zoals dakisolatie en dikker glas, in elf woningen 
rondom vliegbasis Eindhoven. Wat dit project vooral 
speciaal maakte, was dat we te gast waren bij mensen 
thuis. Dit vormde een belangrijk aandachtspunt bij ons 
als RVB, Defensie als opdrachtgever en bij Winters. De 
nadruk lag heel duidelijk op klanttevredenheid. 

Vanuit Winters hadden ze een uitvoerder en timmerman 
in stelling gebracht die duidelijk goed met mensen 
konden omgaan en dit ook leuk vinden. Dat bleek uit de 
reacties van de bewoners. Zij hebben het bouwproces 
als prettig ervaren. Sommigen van hen vroegen Winters 
zelfs om direct nog wat extra werkzaamheden te 
doen, natuurlijk voor hun eigen rekening. Dat was voor 
Winters geen enkel probleem en voor ons ook niet. Het 
zorgde vooral voor extra tevreden omwonenden.’

KIJKJE IN DE KEUKEN
Een ander project was de verbouwing van de keuken 
van de Marechaussee in Eindhoven. ‘Dit was de eerste 
keukenverbouwing binnen een groot landelijk project’, 
legt Arend-Jan uit. ‘En het was meteen een grote 
ingreep. De routing van deze keuken was niet optimaal, 
met schoon- en vuilstromen die elkaar kruisten, dus 
alles is omgegooid. Er zijn ook muren gesloopt om er 
een meer open keuken van te maken. Winters deed 
alles in nauwe samenwerking met de keukenleveran-
cier. Dat bleek essentieel, dus die ervaring nemen we 
mee in volgende projecten.’ 

VERRASSING!
Tijdens zo’n verbouwing in een bestaande situatie, 
kom je altijd verrassingen tegen, weet Arend-Jan. ‘Daar 
houd je al rekening mee. In dit geval waren er leidingen 
die net wat anders lagen dan op de tekening en bleek 
het vermogen van de afzuiging onvoldoende voor de 
nieuwe afzuigkap. In die gevallen zie je dat Winters het 
probleem oppakt en meteen met oplossingen komt.’

OPEN COMMUNICATIE
Het einde van de raamovereenkomst is in zicht en er 
is al een nieuwe aanbesteding uitgeschreven. ‘Ik ga er 
niet over, maar wat mij betreft borduren we voort op 
opgebouwde samenwerkingen, ook met Winters. Het is 
een ervaren partij waarbij je weet waar je aan toe bent. 
Ze pakken het werk serieus aan, communiceren open 
met iedereen en zorgen voor een tijdige en juiste uit-
voering. De komende tijd zijn we in ieder geval nog wel 
even samen bezig. Er zitten nog projecten in de pijplijn.’

‘Je kunt een opdracht in korte tijd uitzetten, zonder lang 
aanbestedingstraject’, benoemt Arend-Jan een van de 
voordelen van de raamovereenkomst. En zo heeft hij 
er meer. ‘Gaandeweg bouw je een relatie met elkaar 
op en wordt het samenwerken steeds makkelijker. Dat 
geldt zeker wanneer je elk project met dezelfde mensen 
te maken hebt, zoals bij Winters.’

VASTE CONTACTPERSONEN
Arend-Jan heeft vooral veel contact met projectleider 
Dimitri Weeland en werkvoorbereider Sjef Graafmans. 
‘Sjef is heel erg van de details. Hij zorgt dat het hele 
project goed uitgewerkt is en is daar heel nauwkeurig in. 
Dimitri houdt ondertussen de algemene tijdlijn en het gro-
tere geheel in de gaten. Ze vullen elkaar dus goed aan.’

VROEG STADIUM
Gaandeweg de samenwerking merkte Arend-Jan dat 
het handig is om aannemers al vanaf een vroeg stadium 
bij de projecten te betrekken. ‘In de voorbereidingsfase 
halen zij er al dingen uit waar je anders tijdens de uit-
voeringsfase tegenaan zou zijn gelopen, met alle kosten 
en vertragingen van dien.’  

‘In die gevallen zie je dat Winters het 
probleem oppakt en meteen met 
oplossingen komt.’
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‘Binnen onze organisatie speelt het Water Kennis 
Centrum (WKC) een spilfunctie’, begint projectleider 
Teun van Esch. ‘De afdeling bevindt zich dan ook direct 
aan het centraal gelegen Dommelcafé. We wilden dat 
het verbouwde WKC meer zou uitnodigen om binnen 
te stappen of in ieder geval een kijkje te nemen op de 
audiovisuele schermen die laten zien wat we doen.’

BOUWTEAM
Teun schakelde WakkerArchitecten in voor een nieuw 
ontwerp van de afdeling en in bouwteamverband werd 
dit verder uitgewerkt. ‘Ik heb positieve ervaringen met 
het werken in bouwteamverband. Het is goed om tijdig 
de expertise van diverse partijen in te schakelen. In 
dit geval een bouwkundig aannemer, een installatie-
bedrijf en een audiovisueel bedrijf. Samen ga je dan 

‘Winters absoluut 
bovenaan ons lijstje’

Wanneer je binnen je organisatie één centraal punt hebt waar iedereen met 
vragen terechtkan, dan wil je dat dit punt zo zichtbaar mogelijk is. Dat was 
precies de aanleiding voor de verbouwing bij Waterschap De Dommel. 

vanuit een praktische insteek van voorontwerp naar 
uitvoeringsontwerp.’

KEUZE VRIJ SIMPEL
Teun had de drie partijen voor het bouwteam snel 
in beeld. ‘Met Winters had ik de laatste jaren al een 
paar keer op een prettige manier samengewerkt. ULC 
Installatietechniek is onze huisinstallateur en AVEX had 
net een tender voor een ander project gewonnen, dus 
die keuze was ook vrij simpel.’

BESPARINGEN
Er volgden een aantal aanpassingen in het ontwerp. 
‘Door de stijgende materiaalprijzen liep het kosten-
plaatje behoorlijk op. Samen met de bouwteampartners 
zijn we op zoek gegaan naar besparingsmogelijkheden. 

Winters heeft de calculatie nog eens kritisch tegen het 
licht gehouden en mede op basis daarvan hebben we 
de belcellen uit het ontwerp gehaald. Mochten we die 
later nog willen toevoegen, dan kan dat alsnog. Dat 
gold ook voor een aantal audiovisuele toepassingen.’

NETJES BINNEN DE PERKEN
Voordat de nieuwe plannen gerealiseerd konden 
worden, moest er eerst worden gesloopt. ‘Winters 
plande die werkzaamheden rond de feestdagen in 
zodat er voor zo min mogelijk medewerkers overlast 
was. Het WKC zit namelijk niet zomaar in een hoekje 
achteraf, maar centraal in ons pand, dus daar moesten 
we goed rekening mee houden. Winters heeft de over-
last, ook tijdens de opbouwperiode, netjes binnen de 
perken weten te houden.’

LEZEN EN SCHRIJVEN
Verrassend was dat voor Teun niet. ‘Het team van 
Winters weet ondertussen goed waar ze op moeten 
letten en wat belangrijk voor ons is. Dat is het fijne van 
de eerdere samenwerking. Met Johan Lodder en Philip 
van den Brink hebben we ook de complexe klus van de 
dakrenovatie gedaan en met Toine Dekkers, verantwoor-
delijk voor de uitvoering, kan mijn opzichter inmiddels 
lezen en schrijven.’

ZE HEBBEN ELKAAR NODIG
Tussen de bouwteampartijen onderling is een goede 
samenwerking ook van belang. Teun: ‘Ze hebben elkaar 
nodig. Neem bijvoorbeeld de schermen die in de wand 

verwerkt zijn. Winters moet de uitsparing exact op maat 
maken. De installateur moet hierop aansluiten door de 
stroom en internetkabels erin aan te leggen en dat dan 
weer in goed overleg met de audiovisuele partij die alles 
aansluit.’ 

UITDAGENDE PLANNING
Naast dergelijke praktische uitdagingen kreeg het team 
nog een andere forse uitdaging voor de kiezen. ‘De 
planning. We wilden graag dat het WKC klaar zou zijn 
voor de waterschapsverkiezingen in maart. Het zou een 
mooi cadeau zijn van het oude bestuur aan het nieuwe. 
Maar de planning was ontzettend krap. Dat bleek later 
ook wel. Doordat de leverancier van de deuren en 
puien niet aan zijn leverdatum kon voldoen, was het 
WKC niet helemaal klaar in maart. Begin april wel en in 
mei hebben we het in gebruik genomen.’

VISITEKAARTJE
De reacties zijn onverdeeld positief. ‘Het ziet er keurig 
uit, mooi strak ondanks alle uitdagende hoogteverschil-
len en niet-haakse hoeken. De timmerman van Winters 
heeft zijn timmermanshart in dit project wel kunnen 
ophalen hoor. Niks was rechttoe rechtaan. Maar het is 
prachtig geworden. Iedereen is er blij mee en we ont-
vangen alleen maar complimenten. Het WKC is nu het 
visitekaartje van Waterschap De Dommel.’
Volgende keer weer Winters? ‘Zeker als het om een 
inpandige en relatief complexe klus gaat. Dan staat 
Winters absoluut bovenaan ons lijstje.’

 
‘Het team van Winters weet ondertussen goed waar ze op 
moeten letten en wat belangrijk voor ons is. Dat is het fijne 
van de eerdere samenwerking.’

Interview met Teun van Esch, projectleider bij Waterschap De Dommel

Ontwerp Wakker Architecten
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Naast een aanbesteding voor aannemers, schreef 
Stichting Maatschappelijk Vastgoed ook een archi-
tectenaanbesteding uit. Nanine Carree van Carree 
Architecten, destijds eveneens betrokken bij de gere-
aliseerde school De BERK in Kaatsheuvel, deed hier 
ook graag weer aan mee. ‘Ieder project is voor mij een 
nieuwe uitdaging. Een paar technische eisen waren 
hetzelfde, maar verder kent dit kindcentrum heel andere 
ruimtes, waaronder een gymzaal, en komt het in een 
totaal andere omgeving dan die van De BERK te staan.’

gebruikers bleek namelijk dat ze het belangrijk vinden 
om buiten te kunnen spelen en lesgeven. Vanuit de 
meeste klaslokalen is er dan ook een deur naar buiten. 
En bij de oudste groepen een terras grenzend aan het 
lokaal.’

LOGISCHE ROUTE
Nanine pikte nog meer wensen op uit de gesprekken. 
‘Ze wilden graag een natuurlijke uitstraling en een 
logische route van kinderopvang tot en met groep acht. 
Daarom heb ik onder meer gezorgd voor een peuter-
plein waar ook kleuters kunnen spelen en gezamenlijke 
leerpleinen voor clustergroepen.’

SPANNEND: MET WIE?
Door de keuze van Stichting Maatschappelijk Vastgoed 
om te werken met een aanbesteding op basis van 
concurrentiegerichte dialoog, dachten ook de aan-
nemers mee in het ontwerp. ‘Ik zie dit niet als een 
beperking van mijn ontwerprol’, geeft Nanine aan. ‘Het 
biedt de kans om de kennis van de aannemer tijdig in 
het ontwerp mee te nemen. Het is wel spannend om 
af te wachten met wie je de klus gaat klaren. Dat het 
opnieuw Winters was waarmee ik mocht samenwer-
ken, vond ik prettig. We waren als team al een beetje 
opgewarmd.’

PRIJS ÉN KWALITEIT
Winters dacht onder meer mee in kostenbesparingen 
in het ontwerp. ‘Ze stelden bijvoorbeeld voor om de 

HELLING BIEDT KANSEN
IKC Fortuna wordt gebouwd op de rand van de 
Brabantse Wal, op een mooie plek met veel groen en 
hoogteverschillen. ‘Ik wilde het gebouw niet pontificaal 
in het midden van het gebied zetten, want dan houd je 
alleen rondom restgroen over. Dus plaatste ik het aan 
de zijkant, tegen de helling aan. Dit gaf me meteen de 
kans om split level niveaus te creëren.’

BUITEN SPELEN EN LESGEVEN
De speelse hoogteverschillen komen vooral duidelijk 
naar voren in de centrale hal, waar verschillende ruim-
tes samenkomen. ‘Op deze plek ervaar je door de grote 
glazen pui ook een sterke relatie met buiten’, voegt 
Nanine toe. ‘Tijdens de gesprekken met de toekomstige 

gevelbekleding van de gymzaal te veranderen. Ik zie wel 
dat de suggesties die Winters doet, niet alleen gericht 
zijn op prijs, maar zeker ook op kwaliteit. Je merkt dat 
ze gewend zijn om met engineering & construct om te 
gaan. In dit geval was het soms ook wel makkelijk dat 
we konden refereren aan “hoe deden we dat bij De 
BERK”. Dan gaat het bijvoorbeeld om details als arma-
turen of het soort hout van de schuifdeuren.’

SCHERPTE EN WAARDERING
De bouw is inmiddels gestart. ‘Tijdens de bouwverga-
deringen bespreken we steeds de voortgang. Winters 
legt daarbij altijd tijdig vragen aan me voor als het gaat 
om esthetische keuzes, zoals de kleur van de voeg in 
het metselwerk. Dit soort dingen gaan altijd in goed 
overleg. Ook bij hen onderling. Er heerst bij Winters 
een familiaire sfeer, maar ze houden elkaar wel scherp. 
Ze durven elkaar kritisch te bevragen, maar iedereen 
wordt gewaardeerd.’

MEEGENIETEN
Waardering heeft Winters ook voor de opdrachtgever, 
ziet Nanine. ‘Ze begrijpen voor wie ze bouwen, namelijk 
de school en de kinderen. Hen betrekken ze actief bij 
mijlpalen zoals de start van de bouw. Kinderen moch-
ten hun handen in een steen drukken, het logo van de 
school werd in een betonplaat gezet en ze hadden pal-
lets versierd die als dominostenen omvielen waardoor 
de betonmolen ging draaien. Zo zorgen ze ervoor dat 
iedereen kan meegenieten met de bouw.’ 

‘Je merkt dat ze gewend zijn om met 
engineering & construct om te gaan’ 

Voor Stichting Maatschappelijk Vastgoed, een organisatie die gebouwen 
ontwikkelt, financiert en exploiteert voor onder meer het onderwijs, mocht 
Winters eerder de nieuwbouw voor Basisschool De BERK realiseren. Nu er 
ook een nieuwbouw voor het Integraal Kind Centrum (IKC) Fortuna in 
Woensdrecht nodig was, deden we graag opnieuw mee aan de aanbesteding.

 
‘Ze begrijpen voor 
wie ze bouwen, 
namelijk de school 
en de kinderen. Hen 
betrekken ze actief 
bij mijlpalen zoals de 
start van de bouw.’

Ontwerp Carree Architecten

Interview met architect Nanine Carree van Carree Architecten
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